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هفت ماهه امسال؛

توليد کاتد مس به 162.7 
هزار تن رسيد

امسال  ماهه  در هفت  کاتد مس  توليد 
مشابه  مدت  با  مقايسه  در  درصد   6 رشد  با 
پارسال به رقم 162 هزار و 730 تن رسيد 
ليچينگ  و  پالايشگاه  واحدهاي  توسط  که 

سرچشمه و ميدوک کرمان توليد شد.
بررسي  مورد  داده هاي  برپايه  گزارش 
واحدهاي ياد شده، توليد واحد ليچينگ مس 
ميدوک در هفت ماهه امسال به رقم 58 هزار 
را  درصدي   14 رشد  که  رسيد  تن   660 و 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ثبت کرد.
بخش  در  ميدوک  مس  اينکه  ضمن 
و  هزار  هشت  رقم  با  مهرماه  در  پالايشگاه 
276 تن در مقايسه با ماه مشابه در سال 98 
بيشترين  افزايش هشت درصدي داشت که 

رشد را ثبت کرد.
است  آن  بررسي گوياي  مورد  آمارهاي 
به  آند  توليد مس  اين گزارش،  که در دوره 
رقم 205 هزار و 110 تن رسيد که نسبت به 
هفت ماهه ابتدايي پارسال 12 درصد افزايش 

بازدهي را نشان مي دهد.
مهرماه 99 واحدهاي مس سرچشمه و 
خاتون آباد )کرمان( 25 هزار و 574 تن آند 
توليد کردند که در مقايسه با ماه مشابه سال 

گذشته 32 درصد رشد دارد.
توليد کنسانتره مس در دوره هفت ماهه 
امسال به رقم 706 هزار و 816 تن رسيد که 
افزايش  با مدت مشابه سال 98  در مقايسه 
حاصل  امر  اين  مي دهد.  نشان  درصدي  دو 
ميدوک،  مس  تغليظ  واحدهاي  عملکرد 
 ، سرچشمه  شرقي(،  )آذربايجان  سونگون 
چهل کوره ) سيستان و بلوچستان(، مزرعه 

)آذربايجان شرقي( و 500 تني بود.
در  توليدي  مس  کنسانتره  ميزان 
بررسي  مورد  واحدهاي  در  امسال  مهرماه 
است  تن  و 192  توليد 107 هزار  از  حاکي 
که در مقايسه با ماه مشابه پارسال رشد پنج 

درصدي را ثبت کرد.
و  ميليون   102 امسال  ماهه  هفت 
916 هزار تن سنگ مس از معادن مربوطه 
استخراج شد که نسبت به برنامه پيش بيني 

شده براي امسال افزايش سه درصدي دارد.
ماهه   6 در  مس  کاتد  توليد  همچنين 
بود  تن   899 و  هزار   139 بر  افزون  امسال 
افزايش  به مدت مشابه سال 98  نسبت  که 

6 درصدي داشت.

بازديد مديرعامل شرکت مس 
از آخرين مراحل احداث 

کارخانه آهک اهر
مديرعامل  سعدمحمدي  اردشير  دکتر 
همراه  به  ايران  مس  صنايع  ملي  شرکت 
»احمد  و  اهر  فرماندار  خدابخش«،  »رسول 
در  و هريس  اهر  مردم  نماينده  محرم زاده«، 
مراحل  آخرين  از  اسلامي،  شوراي  مجلس 
معدن  اهر،  هيدراته  آهک  کارخانه  احداث 
گوره درق و دفتر امور اکتشافات شمال غرب 

کشور در شهرستان اهر بازديد کرد.
بازديد  اين  در  مس پرس؛  گزارش  به 
و مدير  »حيدر ضيغمي«، مشاور مديرعامل 
»محراب  مس،  شرکت  عمومي  روابط  گروه 
و  انساني  سرمايه  توسعه  معاون  احمديان«، 
»علي  مس،  شرکت  اطلاعاتي  سيستم هاي 
سونگون،  مس  مجتمع  مدير  بيات ماکو«، 
مس  مدير  حاتم زاده«  »سياوش  مهندس 
مديران  و  مجريان  از  تعدادي  و  اهر  مزرعه 
سعدمحمدي  دکتر  پيمانکاري  هاي  شرکت 

را همراهي مي کردند.
آهک  اين که  به  توجه  با  است  گفتني 
در فرايند فلوتاسيون و توليد کنسانتره مس 
ماده حياتي محسوب مي شود و سالانه بيش 
تغليظ  کارخانه  براي  آهک  تن  هزار   60 از 
مي شود  تهيه  ديگر  نقاط  از  سونگون  مس 
با هدف رفع  ايران  شرکت ملي صنايع مس 
موانع توليد و خودکفايي در اين ماده حياتي، 
در  اشتغال زايي  و  شده  تمام  قيمت  کاهش 
اهر  احداث کارخانه آهک  اهر، طرح  منطقه 

را در دستور کار قرار داده است.

بارگيري کشتي 33500 تني 
صادرات به کويت از پارسيان

هرمزگان استاندار هرمزگان از صادرات 
ارزش بيش  به  60 هزار و 500 تن سيمان 
کشتي  با  دلار  هزار   496 و  ميليون  يک  از 
براي  تناژ  حجم  اين  با  500تني  و  33هزار 

نخستين بار ازپارسيان، خبر داد.
آبان  گذشته)20  شب  همتي  فريدون 
دو  قالب  در  صادرات  اين  کرد:  عنوان  ماه( 
و  تسهيل  کارگروه  مصوبه  اساس  بر  کشتي 
رفع موانع صورت گرفت که در کشتي اول، 
27 هزار تن محموله سيمان به ارزش 669 

هزار دلار صادر شد.
وي ادامه داد: در يک محموله ديگر نيز 
صادرات 33 هزار و 500 تن سيمان به ارزش 

827 هزار و 500 دلار صورت گرفت.
استاندار هرمزگان افزود: اين دو کشتي 
شامل محموله هاي سيمان توليدي در کشور 
در  پارسيان  شهرستان  طريق  از  که  بودند 
استان هرمزگان به کشور کويت، صادر شدند.
به  عمل  در  صادرات  اين  گفت:  وي   
بر تحقق  مقام معظم رهبري مبني  منويات 
بيشتر  سهم  کسب  و  نفت  بدون  اقتصاد 
صادرات غيرنفتي در حوزه خليج فارس مي 
باشد که در چارچوب قانون با هماهنگي همه 
امر صورت گرفته است. دستگاههاي متولي 
همکاري  از  قدرداني  با  هرمزگان  استاندار 
همراهي  ويژه  به  مسوول  هاي  دستگاه 
دستگاه قضا تصريح کرد: همدلي و هم افزايي 
در شرايط کنوني که در جنگ اقتصادي قرار 

داريم در تسهيل امور بسيار مهم است.

رئيس بنياد مستضعفان خبر داد:

اهداء 100 هزار تن سيمان 
براي تکميل ساخت خانه 

مددجويان
تکميل  راستاي  در  مستضعفان  بنياد 
مسکن مددجويان کميته امداد در استان هاي 
سيستان و بلوچستان، خراسان جنوبي، کرمان 
به صورت  را  تن سيمان  هزار  بوشهر 100  و 

رايگان در اختيار کميته امداد قرار مي دهد.
به گزارش روابط عمومي بنياد مستضعفان، 
به دنبال درخواست رئيس کميته امداد از رئيس 
پروژه  در  مساعدت  براي  مستضعفان  بنياد 
تکميل مسکن مددجويان اين نهاد، سيد پرويز 
فتاح دستور داد تا 100 هزار تن سيمان رايگان 
براي تکميل ساخت مسکن مددجويان کميته 
بلوچستان،  و  سيستان  هاي  استان  در  امداد 
خراسان جنوبي ، کرمان و بوشهر از سوي بنياد 

مستضعفان به اين نهاد واگذار شود.
اهداي  خصوص  در  فتاح«  پرويز  »سيد 
امداد گفت:  به کميته  100 هزار تن سيمان 
بنياد  سوي  از  شده  داده  تخصيص  سيمان 
اقتصادي  به منظور کاهش فشار  مستضعفان 
و مساعدت به مددجويان در احداث واحدهاي 
باقي مانده طرح تکميل 17 هزار واحد مسکن 

مددجويي به کميته امداد تحويل مي شود.
وي با اشاره به سياست بنياد مستضعفان 
براي حمايت از پروژه هاي احداث مسکن براي 
کارخانه هاي سيمان  افزود:  درآمد  اقشار کم 
بنياد مستضعفان در سال هاي 97 و 98 بخش 
صورت  به  را  خود  توليدات  از  توجهي  قابل 
از  ديده  آسيب  مناطق  بازسازي  براي  رايگان 
سوانح و حوادث طبيعي تخصيص دادند و در 
آينده نيز از ظرفيت آنها براي کمک به احداث 
مسکن براي اقشار کم درآمد استفاده خواهد 
شد.رئيس بنياد مستضعفان با اشاره به افزايش 
هزينه ساخت مسکن در کشور با توجه به گراني 
هاي اخير خاطرنشان کرد: بنياد مستضعفان 
تلاش مي کند، گراني هاي اخير مانع از توقف 
و  نشود  محرومان  مسکن  تامين  هاي  پروژه 
تعهدات گذشته، در بازه زماني تعيين شده به 

محرومان تحويل داده شود.

هفت ماهه 99؛

فولاد سازان بزرگ 13.1ميليون 
تن شمش توليد کردند

بزرگ  شرکت هاي  امسال  ماهه  هفت 
و  ميليون  معدني 13  صنايع  و  معدن  بخش 
توليد  فولادي  شمش  تن  و 537  هزار   164
پارسال  با مدت مشابه  کردند که در مقايسه 
رشد هشت درصدي تحقق يافت.برپايه جداول 
آماري عملکرد شرکت هاي فولاد مبارکه، فولاد 
خوزستان، ذوب آهن، فولاد آلياژي، ميدکو، گروه 
فولاد  کاوه جنوب،  فولاد  فولاد،  ملي صنعتي 
و جهان  بناب  ارفع،  فولاد  خراسان، چادرملو، 
فولاد، در مهرماه امسال در مجموع يک ميليون 
و 921 هزار و 616 تن شمش فولاد توسط اين 
شرکت ها توليد شد که در مقايسه با ماه مشابه 
پارسال 12 درصد افزايش بازدهي دارد.بررسي 
عملکرد واحد هاي فولادي ياد شده گوياي آن 
است که در هفت ماهه امسال بيشترين رشد 
عملکرد مربوط به فولاد بردسير با 145 درصد 
بازدهي مربوط  بالاترين  نيز  و در مهرماه  بود 
 273 افزايش  با  فولاد  صنعتي  ملي  گروه  به 
درصدي نسبت به ماه مشابه پارسال رقم خورد.
توليد محصولات فولادي در واحدهاي بزرگ 
بخش معدن و صنايع معدني در هفت ماهه 
امسال به هشت ميليون و 439 هزار و 311 تن 
رسيد که نسبت به مدت مشابه پارسال افزايش 
در  اينکه  است.ضمن  داشته  درصدي  چهار 
مهرماه 99 مجموع توليدات واحدهاي فولادي 
مورد بررسي برابر با يک ميليون و 173 هزار و 
395 تن بود که در مقايسه با ماه مشابه سال 
98 افزايش 9 درصدي را ثبت کرد.بيشترين 
بين  در  امسال  ماهه  هفت  در  توليدات  رشد 
واحدهاي مزبور مربوط به ذوب آهن اصفهان با 
259 درصد نسبت به دوره مشابه در سال 98 
ثبت شد، در عين حال در مهرماه 99 نيز جهان 
فولاد سيرجان به رشد 438 رقمي توليد نسبت 
به مهر 98 رسيد. امسال با توجه به دستيابي به 
ظرفيت حدود 40 ميليون تني، انتظار مي رود 
تن  ميليون  حدود 30  به  فولاد  توليد  ميزان 
برسد، ضمن اينکه سال گذشته با توليد 27.2 
ميليون تن، نزديک به 12 ميليون تن صادرات 

محقق شد.    

در نيمه نخست امسال؛

قيمت تيرآهن 3برابر شد
نيمه  در   »30 نمره  »تيرآهن  قيمت 
نخست سال 99 نسبت به دوره قبل با 198.6 
درصد داراي بيش ترين افزايش و قيمت »لمبه 
با 6.5درصد داراي بيش ترين کاهش  چوبي« 
قيمت است.مرکز آمار ايران نتايج آمارگيري از 
قيمت مصالح ساختماني در نيمه ي اول سال 
کرد. طرح  منتشر  را  تهران  استان  در   1399
آمارگيري از قيمت مصالح ساختماني از سال 
استان  سطح  در  شش ماهه  به صورت   1365
مي شود.  اجرا  ايران  آمار  مرکز  توسط  تهران 
به قيمت  آمارگيري، اطلاعات مربوط  اين  در 
مراجعه  با  قلم(   179( ساختماني  مصالح 
مصالح  عمده فروشان  يا  توليدکنندگان  به 
آمارهاي  مي  شود.  آوري  جمع  ساختماني 
مربوط به نيمه ي اول سال 1399 به صورت زير 
است:مقايسه متوسط قيمت تمامي 179 قلم 
مورد آمارگيري نيم سال اول سال 99 نسبت 
به دوره ي قبل، نشان مي دهد که »تيرآهن نمره 
30« با 198.6 درصد داراي بيش ترين افزايش 
و »لمبه چوبي« با 6.5درصد داراي بيش ترين 
کاهش بوده اند. مقايسه با دوره ي مشابه سال 
قبل نيز نشان مي دهد که بيش ترين افزايش 
به  سياه  »ورق  به  مربوط  قيمت  متوسط 
ضخامت بيش از 3 ميلي متر« با 252.0 درصد 
»لمبه  به  مربوط  قيمت  افزايش  کمترين  و 

چوبي« با 6.3 بوده است.

اخبار اخبار

از  هواپيمايي  شرکت هاي  اينکه  بيان  با  شهرسازي  و  راه  وزير 
نکرده اند،  عبور  قبل،  سال  شده  تعيين  نرخي  طيف  قيمتي  سقف 
گفت: اخبار و رويدادهايي را مشاهده مي کنيم که حاکي از آن است 

که قيمت مسکن روند نزولي را طي مي کند.
محمد اسلامي در مراسم ورود 122 دستگاه ناوگان ريلي توليد 
جلساتي  و  هواپيما  بليت  قيمت  درباره  خبرنگاران  در جمع  داخل، 
که در اين باره در حال برگزاري است، بيان کرد: ما افزايش قيمت 
بليت هواپيما نداشتيم و فهرستي که طبق آن قرار بود تا 150 درصد 

افزايش قيمت ها اعمال شود، متوقف شد.
از  هواپيمايي  شرکت هاي  داشت:  اظهار  شهرسازي  و  راه  وزير 
سقف طيف نرخي بليت ها عبور نکردند و ما گزارشي مستند در اين 

باره هم نداريم. 
وي ادامه داد: شرکت هاي هواپيمايي را ملزم کرديم در فروش 
يک  و  کنند  رعايت  را  ظرفيت  درصد   60 سقف  هواپيما  صندلي 

صندلي خالي کنار هر مسافر باشد.
زير  هواپيمايي  شرکت هاي  داد:  ادامه  شهرسازي  و  راه  وزير 
کف قيمتي رقابت مي کردند که ما در راستاي رعايت فاصله گذاري 

اجتماعي، اين موضوع را هم متوقف کرديم.
اسلامي افزود: شرکت هاي هواپيمايي درباره افزايش قيمت بليت 
هواپيما با استناد به افزايش قيمت ارز، درخواست هايي داشتند که ما 
اعلام کرديم اين نرخ هاي ارز واقعي نيست و بايد اجازه دهند نرخ هاي 

ارز متعادل شود.
وي افزود: در اين باره جلساتي برگزار شد و ما موضوع مهمي 
را  چارتر  پروازهاي  تکرار  اجازه  که  بود  اين  گرفتيم  نظر  در  که  را 
را  پرواز  آن  متقاضي خودش مسافر  پروازهايي که  البته  نمي دهيم، 

دارد و به مردم نمي فروشد، چارتر پذيرفته شده در دنيا است و وجود 
دارد؛ مشکل چارتر اين بود که پروازهاي برنامه اي، سلف خري مي شد 
و در  نرخ گذاري مي کرد  زماني  اقتضائات  به  توجه  با  و چارترکننده 

کنسلي ها هم پول مسافر برنمي گشت.
از سامانه هاي  اين که حمل و نقل ريلي يکي  بر  تأکيد  با  وي 
ايمن حمل و نقل است، گفت: مقام معظم رهبري و همچنين رئيس 
جمهور همواره بر توسعه ظرفيت ريلي و کيفيت بخشي به حمل و 
نقل ريلي تأکيد دارند و ما هم اين موضوع را با اهتمام ويژه دنبال 

مي کنيم.
اسلامي افزود: سهم ريل در حمل کالا بايد طبق برنامه به 30 
درصد افزايش يابد؛ما اتصال 5 استان به شبکه ريلي را دنبال کرديم 

و 7 پروژه ريلي تا پايان سال 1400 افتتاح مي شود.
و  قطارها  کيفيت  تغيير  به  اشاره  با  شهرسازي  و  راه  وزير 
بهينه سازي آنها، افزود: از ابتداي سال 99 تاکنون 445 دستگاه انواع 

ناوگان داخلي وارد شبکه شده است.

اسلامي درباره تأثير کاهش قيمت ارز بر کاهش قيمت مسکن، 
بيان کرد: از سال 97 تاکنون قيمت مسکن نظير ساير کالاها متأثر 
بايد  طلا،  و  ارز  قيمت  ريزش  با  و  يافت  افزايش  ارزي  تحولات  از 
قيمت هايي که با ارز افزايش قيمت داشته اند، برگردند اما متأسفانه 

چسبندگي قيمتي هم وجود دارد.
را  جامعه هدف  ملي مسکن،  اقدام  در طرح  ما  داد:  ادامه  وي 
مشخص کرديم، 436 هزار نفر واجد شرايط احصا شد که در حال 
اتصال به پروژه هستند و ما طرح اقدام ملي مسکن را ادامه مي دهيم 

تا افراد فاقد مسکن صاحبخانه شوند.
درصد   80 هم  سازندگان  کرد:  تصريح  شهرسازي  و  راه  وزير 
منابع مورد نياز خود را در قالب تسهيلات از بانک ها دريافت مي                                   کنند 
که در اين باره پرونده تشکيل شده و ساخت و سازها جريان يافته 

است.
اسلامي گفت: در همه کالاها و خدمات تحولات تهاجمي روي 
و  کنترل  و  نظارت  با  اميدواريم  که  مي دهد  آزار  را  مردم  قيمت ها 
تعامل همه قوا، کنترل قيمت ها انجام شود تا به شرايط پايدار برسيم.

وي تأکيد کرد: همان طور که قيمت خودرو با کاهش قيمت ارز 
برگشت، بايد ديگر قيمت ها هم که بي دليل بالا رفته بودند و متأثر 
مشاهده  را  رويدادهايي  و  اخبار  برگردد؛  نبودند،  تقاضا  و  عرضه  از 
مي کنيم که حاکي از آن است که قيمت مسکن روند نزولي را طي 

مي کند.
فرودگاهي  و  جاده اي  ريلي،  پايانه هاي  در  کرد:  اضافه  اسلامي 
به کرونا مشخص مي شود  سامانه هايي که طبق آن مسافران مبتلا 
دارند  کرونا  مثبت  تست  که  مسافراني  ورود  از  و  مي شود  استفاده 

جلوگيري خواهد شد.

تصميمات  اجراي  راستاي  در  گفت:  ايران  گمرک  کل  رئيس 
ستاد هماهنگي اقتصادي دولت، در 37 روز گذشته بيش از نيمي از 

کالاهاي اساسي از گمرکات کشور ترخيص شده است.
ترخيص  چگونگي  و  ضوابط  تشريح  ضمن  ميراشرفي  مهدي 
کالاهاي اساسي و اقلام مرتبط با توليد، اظهار کرد: در پي افزايش 
موجودي کالا در گمرکات و بنادر کشور از چهار ماه قبل به اين سو و 
تصميمات گرفته شده در ستاد هماهنگي اقتصادي دولت و همچنين 
مصوبه سفر معاون اول رئيس جمهور به استان هرمزگان، از يازدهم 
مهر ماه سال جاري تا هجدهم آبان ماه، دو ميليون و 282 هزار تن 
از مجموع چهار ميليون تن کالاي اساسي، ترخيص شده است  که 

يک ميليون و 450 هزار تن آن را نهاده هاي دامي تشکيل مي دهد.
وي افزود: در بحث ساير کالاهاي اساسي، 122 هزار تن روغن، 
311 هزار تن دانه هاي روغني، 91 هزار تن برنج، 4000 تن گوشت، 
9000  تن لاستيک وسايل نقليه سنگين و 1165 تن دارو ترخيص 

شده است.
ترخيص 6 قلم کالاي اساسي با ارز ترجيحي و بدون کد رهگيري

معظم  مقام  تأکيدات  پيرو  داد:  ادامه  ايران  گمرک  کل  رئيس 
رهبري مبني بر تسريع و تسهيل ترخيص کالا از گمرکات و ابلاغ 
آخرين مصوبه ستاد هماهنگي اقتصادي دولت از طريق وزارت صمت 
به گمرک، در ابتداي هفته جاري بخشنامه اي به گمرکات ابلاغ شد 
با  و  کالاهاي مرتبط  اساسي  بر دو بخش شامل کالاهاي  ناظر  که 
توليد است. کالاهاي اساسي مشتمل بر شش قلم که ارز ترجيحي 
ارائه کد رهگيري به صورت  آنها تعلق مي گيرد، مي توانند بدون  به 
اين  به  نمي خواهند  که  افرادي  و  شوند  ترخيص  گمرک  از  تعهدي 
شکل کالاهايشان را ترخيص کنند، مي توانند تا 90 درصد کالاهاي 
خود را به صورت اعتباري از گمرک ترخيص کرده و در نوبت تأمين 

ارز قرار گيرند.
ميراشرفي اظهار کرد: درخصوص کالاهايي که مرتبط با توليد 
است،  اين  آنها  از  يکي  که  شده  گرفته  نظر  در  تمهيداتي  است، 
افرادي که در انتظار تأمين ارز نيمايي هستند، براي کالاهايي داراي 
اولويت 1/2 تا 5/2 مي توانند 90 درصد کالاهايشان را بدون ارائه کد 
رهگيري از گمرک ترخيص کنند و مابقي آن تا زمان تأمين ارز در 

گمرک باقي مي مانند تا در صف تأمين ارز قرار گيرند، در غير اين 
صورت صاحبان کالاهاي مرتبط با توليد که صرفاً اولويتشان را وزارت 
صمت تعيين و به گمرک ابلاغ مي کنند، مي تواند با ارز متقاضي و ارز 

واردات در برابر صادرات کالاهايشان را ترخيص کنند.
رئيس کل گمرک ايران گفت: اميدواريم که با ابلاغ و اجراي اين 
مصوبه ظرف روزها و هفته هاي آينده در بحث تسريع و تسهيل ترخيص 
کالا اتفاقات خوبي در گمرک بيفتد که هم بازار به وضعيت پايدارتري 

برسد و هم اينکه ماندگاري کالا در گمرک به حداقل کاهش يابد.
معاون وزير اقتصاد ادامه داد: موضوع ديگري که بايد يادآور شوم 
اين است که اين مصوبه به هيچ عنوان ناظر بر کليه کالاها نيست و 
فقط ناظر بر آن بخش از کالاهايي است که اولويت آنها توسط وزارت 
با  مرتبط  کالاهاي  و صرفاً  تعيين مي شود  تجارت  و  معدن  صنعت، 
توليد است و ساير کالاها مشمول اين مصوبه نخواهد بود. علاوه بر 
اين در صورتي که مدت ماندگاري اينگونه کالاها در گمرک از مدت 
مقرر بگذرد و کالاهاي غيرضروري وارد شده باشد حتما متروکه شده 

و تشريفات متروکه در مورد آنها اعمال خواهد شد.

بعد از توافقات صورت گرفته در رابطه با تعيين تکليف برنج هاي 
روزهاي  و حواشي که پشت سر گذاشت طي  در گمرک  دپو شده 

گذشته 91 هزار تن برنج از بنادر و گمرکات ترخيص شده است.
حدود 230 هزار تن برنج از سال گذشته در گمرک و بنادر دپو 
شده بود و با وجود اظهار به گمرک به دليل عدم تامين ارز و صدور 
کد رهگيري بانک امکان ترخيص نداشت. از ابتداي شهريورماه سال 
جاري نيز ممنوعيت فصلي واردات برنج اعمال شد و تا اول آبان ماه 
ادامه داشت که در اين فاصله نيز با وجود شرايطي که براي ترخيص 
برنج ها تعريف شده بود باز هم به دليل عدم صدور کد رهگيري بانک، 

گمرک مجوز ترخيص اين محصول را در اختيار نداشت.
اين در حالي بود که در مدت گذشته بارها صاحبان برنج هاي 
دپو شده از زير سوال رفتن اعتبار بين المللي خود نزد تجار به دليل 
عدم پرداخت وجوه خريد و از سوي ديگر ماندن برنج ها در فضاي 
گرم و مرطوب بنادر و در حال فاسد شدن آنها گلايه و انتقاداتي را 

مطرح کرده بودند.

انجمن  که  رفت  پيش  سمتي  به  وضعيت  نهايت  در  اما 
واردکنندگان برنج از عدم تمايل براي ترخيص سخن گفت و گمرک 
نيز اعلام کرد که در اين شرايط و براساس قانون نسبت به اعمال 

قانون متروکه براي برنج هاي دپو شده اقدام مي کند.
بين  که  توافقي  با  که  داشت  ادامه  حالي  در  برنج ها  حواشي 
دستگاه هاي مربوطه صورت گرفت بانک مرکزي نسبت به صدور کد 
در دستور  به سرعت  آن  ترخيص  و  کرد  اقدام  برنج  براي  رهگيري 

گمرک قرار گرفت و از حدود دو هفته پيش اين ترخيص آغاز شد.
از اين  ايران -  تازه ترين اعلام ميراشرفي - رييس کل گمرک 
از گمرک  برنج  حکايت دارد که در مدت اخير حدود 91 هزار تن 
و بنادر ترخيص شده است و مابقي به صورت تدريجي ادامه خواهد 

داشت.
از ترخيص هاي  تا قبل  برنج در سال جاري و  وضعيت واردات 
به  نسبت  جاري  سال  ابتداي  از  که  داشت  حکايت  اين  از  جديد 
ترخيص 580 هزار تن برنج به ارزش 533 ميليون دلار از گمرکات 

کشور اقدام شد، در حالي که در مدت مشابه سال قبل 986 هزار 
تن برنج به ارزش بيش از يک ميليون دلار ترخيص شده بود. اين 
آمار نشان مي دهد که ترخيص برنج در سال جاري از لحاظ وزني 41 

درصد و ارزش دلاري تا 49 درصد کاهش دارد.
از سوي ديگر با توجه به حذف ارز 4200 توماني برنج از ابتداي 
امسال و تامين ارز آن با ارز سامانه نيما که به حدود 25 هزار تومان 
مي رسد و از سويي کاهش واردات، قيمت برنج خارجي در بازار رو 
به افزايش رفت؛ به طوري که طبق آخرين گزارش مرکز آمار از اين 
حکايت دارد که قيمت هر کيلو از اين محصول در مهر پارسال 8900 
تومان بوده که در شهريور امسال به 18 هزار و 800 تومان و در مهر 
تا 21 هزار و 800 تومان مي رسد که حداقل قيمت برنج وارداتي در 
مهر سال جاري 18 هزار و 400 تومان و حداکثر آن تا 25 هزار و 
مهر  تا  از شهريور  وارداتي  برنج هاي  قيمت  است.  بوده  تومان   900
12.3 درصد و از مهر امسال نسبت به ماه مشابه سال قبل تا 136 

درصد گران تر شده است.

در  ايميدرو  تلاش  به  اشاره  ايميدرو ضمن  عامل  هيات  رئيس 
افزايش سطح رقابت پذيري بين بنگاه ها در »بهره وري«، اعلام کرد: 
به منظور تحقق اهداف معدن و صنايع معدني در حوزه بهره وري، 

مدل هاي بهره وري را به پروژه هاي تحقيقاتي تبديل شود.
از  پيش  پور  غريب  ايميدرو، خداداد  روابط عمومي  گزارش  به 
و  معادن  وري  بهره  ملي  جايزه  دوره  هفتمين  آيين  در  امروز  ظهر 
صنايع معدني افزود: به منظور افزايش سطح رقابت پذيري بين بنگاه 
و صنايع معدني  بهره وري در مجموعه هاي معدن  بايد سطح  ها، 
بهره  نيازهاي  بر  مبتني  ما  تحقيقات  اينکه  بيان  با  يابد.وي  ارتقاء 
وري سازمان ها و شرکت هاي زيرمجموعه باشد، گفت: در اين دوره 
شرکت هاي برگزيده، شرکت هايي بودند که در يک فرآيند زماني 3 
تا 4 ساله، موفق به دريافت تنديس شدند. اين جريان، جرياني است 
که انتهاي روشني دارد چراکه فرآيندگونه و مبتني بر آموزش است.

بهره وري  تعداد شرکت کنندگان در جايزه  اينکه  بيان  با  وي 

سالانه رشد داشته است، عنوان کرد: طبق آمار ميزان رضايت شرکت 
ها از نحوه ارزيابي ها در اين دوره، 86٫6 درصد بوده است و به دنبال 
با رفع مشکلات به 100 درصد  اين ميزان رضايت  اين هستيم که 
برسد.غريب پور در تشريح 2 سياست جديد ايميدرو براي دوره بعدي 
شناسايي  “بهبود”  هاي  فرصت  از  استفاده  گفت:  وري،  بهره  جايزه 
فهرست  تهيه  منظور  به  وري  بهره  جايزه  ارزيابي  فرآيند  در  شده 
ايميدرو  تابعه  هاي  الزام شرکت  همچنين  و  پژوهشي  هاي  اولويت 
ايميدرو  از سياست هاي  ارزيابي بهره وري،  براي حضور در فرآيند 

براي دوره بعدي اين همايش خواهد بود.
رئيس هيات عامل ايميدرو در بخش ديگري از سخنانش عنوان 
کرد: کشور راهي جز پرهيز از اعمال سليقه و تبديل بهره وري به 

يک جريان مستمر ندارد.
وي افزود: کشور زماني پيشرفت مي کند که “جريان پيشرفت” 
در  فرآيند  اين  که  باشد  انجام  و  آغاز  نقطه  داراي  و  داشته  تداوم 

ايميدرو تعريف شده است.
ايميدرو  اين مراسم مدير آموزش، پژوهش و فناوري  ادامه  در 
طي سخناني گفت: شرکت هايي که متقاضي حضور در اين جايزه 

شده اند خود را در سطوح مختلف بهره وري به محک گذاشته اند.
غلامرضا ملاطاهري با اعلام اينکه امسال به منظور توسعه مدل 
بهره وري، از ظرفيت هاي دانشگاه اميرکبير در ارزيابي ها استفاده 
کرديم، افزود: در ارزيابي ها دو حوزه “مدل بهره وري بخش معدن 

و صنايع معدني” و “ارزيابي پروژه ها بهبود” مورد توجه بوده است.
ارزيابي  فرآيند  کرونا  ويروس  گيري  همه  داشت:  اظهار  وي 
شرکت ها را دشوار کرد اما با توجه به اهميت مقوله بهره وري در 
ايميدرو، ارزيابي ها به صورت غيرحضوري و ويديو کنفرانس انجام 
بهره ور و 9  از 25 شرکت  آيين تقدير  افزايد،  شد.اين گزارش مي 
پروژه بهبود بهره وري، با حضور خداداد غريب پور رئيس هيات عامل 

ايميدرو برگزار شد

قيمت مسکن روند نزولي را طي مي کند؛

نرخ بليت هواپيما از سقف قيمتي عبور نکرد

ترخيص بيش از نيمي از کالاهاي اساسي در 40 روز گذشته

91 هزار تن برنج ترخيص شد

غريب پور در آيين هفتمين دوره جايزه ملي بهره وري معادن و صنايع معدني مطرح کرد:

مدل هاي بهره وري را به پروژه هاي تحقيقاتي تبديل کنيم

معاون وزير صنعت:

140 گروه 
کالايي 
بومي سازي 
مي شود

همکاري 
 سه جانبه 
3 نهاد براي 
شتاب توسعه 
صنعت 
نيشکر

معاون امور صنايع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
حمايت از بومي سازي و ساخت داخل حدود 140 گروه کالايي 

در دستور کار اين معاونت قرار دارد.
نيارکي« در نشست  معدن و تجارت، »مهدي صادقي 
هم انديشي با رييس جهاد دانشگاهي، با اعلام آمادگي براي 
سياست  افزود:  نهاد  اين  فناورانه  فعاليت هاي  از  حمايت 
معاونت امور صنايع وزارت صنعت، حمايت از ساخت داخل 

و بومي سازي محصولات و تجهيزات مورد نياز کشور است.
وي ضمن تاکيد بر استفاده از ظرفيت جهاد دانشگاهي 
به لزوم بومي سازي فناوري  براي ساخت داخل واگن مترو، 
مونوليت سراميک کاتاليست خودرو به علت نياز آتي کشور 
اين زمينه  از جهاد دانشگاهي در  بر حمايت کامل  اشاره و 

تاکيد کرد.
واردات  مخالف  صنعت  وزارت  گفت:  صادقي نيارکي 
از  استفاده  با  بلکه  است،   )CBU( پيش ساخته  محصولات 
ظرفيت فناورانه جهاد دانشگاهي و مشارکت سرمايه گذاران، 

کسب وکارهاي فناورانه با ارزش اقتصادي بالا در کشور را مي 
توان راه اندازي کرد.

معاون امور صنايع وزارت صنعت، در زمينه خريد خارجي 
اعلام  و   اشاره  فناوري  بومي سازي  و  انتقال  به ضرورت  نيز 
آمادگي کرد تا جهاد دانشگاهي به عنوان يک نهاد فناور در 
کنار وزارت صنعت، انتقال و بومي سازي فناوري را انجام دهد.

بهره برداري از واگن ملي مترو، تا بهمن ماه
جهاد  رييس  طيبي«  »حميدرضا  نشست،  اين  در 
جهاد  فناورانه  توانمندي هاي  از  استفاده  بر  نيز  دانشگاهي 
دانشگاهي براي حل مشکلات و نيازهاي اساسي جامعه تاکيد 

کرد.
وي گفت: جهاد دانشگاهي با برنامه ريزي و حمايت دولت، 
چندين طرح فناورانه با رويکرد رفع برخي مشکلات صنعت 

کشور را  در دست اجرا دارد.
طيبي، بر ضرورت حمايت از محصولات فناورانه جهاد 
دانشگاهي در داخل کشور تاکيد کرد و افزود: با وجود ساخت 

تجهيزات زيادي توسط جهاد دانشگاهي، اکنون مشابه اين 
تجهيزات از شرکت هاي خارجي خريداري مي شود.

وي تاکيد کرد: با توجه به فناور بودن جهاد دانشگاهي، 
اين نهاد در زمينه تامين مواد اوليه و تجهيزات خاص نيازمند 

حمايت بيشتر است.
طيبي، به اجراي پروژه هاي کاتاليست خودرو و سيستم 
رانش واگن مترو توسط جهاد دانشگاهي اشاره کرد و گفت: 
پروژه واگن ملي مترو تا بهمن ماه امسال به بهره برداري خواهد 

رسيد.
نياز  مورد  واگن هاي  تامين  براي  خاطرنشان کرد:  وي 
خطوط متروي تهران، مي توان از ظرفيت ها و توانمندي هاي 

داخل کشور و جهاد دانشگاهي استفاده کرد.
وزارت صنعت براي تحقق اهداف برنامه تعميق ساخت 
داخل، در مجموع براي سال هاي 98، 99 و 1400 دستيابي 
به هدف 10 ميليارد دلاري داخلي سازي انواع اقلام کالايي 

وارداتي را به عنوان برنامه محوري خود تعيين کرده است.

به  نوين  فناوري هاي  جانبه،  نامه سه  تفاهم  امضاي  با 
زيست محيطي  آثار  کاهش  و  افزوده  ارزش  افزايش  منظور 

نيشکر به اين حوزه نفوذ خواهد کرد.
همکاري سه جانبه براي ايجاد تحول و افزايش بهره وري 
در صنعت کشاورزي با امضاي سه جانبه ميان ستاد توسعه 
جمهوري،  رياست  فناوري  و  علمي  معاونت  زيست فناوري 
سازمان تحقيقات آموزش و ترويج کشاورزي و شرکت توسعه 

نيشکر و صنايع جانبي به امضا رسيد.
اين تفاهم نامه در راستاي کاهش هزينه توليد، افزايش 
ارزش افزوده و کاهش آثار زيست محيطي نيشکر به امضا رسيد.

نيشکر  باگاس  از  مي توان  سالانه  آمارها  اساس  بر 
چهارميليون تن خوراک دامي توليد کرد. سازمان تحقيقات 
سازمان  بزرگترين  عنوان  به  کشاورزي  ترويج  و  آموزش 
تحقيقاتي کشاورزي کشور با بيش از 2 هزار و 100 نفر عضو 
هيات علمي، 23 موسسه مادر، 34 مرکز و 300 ايستگاه و 
پايگاه تحقيقاتي در سراسر کشور مي تواند يک ظرفيت بسيار 
از  توليد شده  براي مديريت پس آمدها و پساب هاي  بزرگي 
مزارع نيشکر و ايجاد پالايشگاه زيستي در کنار صنعت نيشکر 
کشور باشد.در جلسه امضاي اين تفاهم نامه، مصطفي قانعي 
فناوري  و  علمي  معاونت  زيست فناوري  توسعه  ستاد  دبير 

رياست جمهوري، نفوذ فناوري به صنايع بزرگ را يک الزام 
ملي دانست و گفت: معاونت علمي و فناوري هميشه به دنبال 
تحقق نفوذ فناوري در صنايع بزرگ براي افزايش ارزش افزوده، 

کاهش آثار زيست محيطي و هزينه توليد است.
بر اساس اعلام معاونت علمي، وي همچنين بيان کرد: 
کاهش و پذيرش ريسک ورود شرکت ها به فناوري ها يکي از 
رسالت هاي معاونت علمي و فناوري رياست جمهوري است؛ 
کاري که به نفوذ فناوري در کشور کمک مي کند. کار فناوري 
اقتصادي و سودمند را به جاي راه  اين است که روش هاي 

حل هاي پرهزينه سنتي مي نشاند.


